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Prolog

Vážení občané, v prvním čísle Ruprechtovského občasníku v roce 2010 mi dovolte, 
popřát Vám klidný a úspěšný rok, stálé zdraví,  zlepšení finanční situace, úspěch při 
pracovních aktivitách a spokojenost v soukromém životě. 
I přes všechna pozitivní přání nám počátek roku nadělil bohatou sněhovou přikrývku, 
bohužel i  s  ledovou krustou. I  když se na každou zimu  připravujeme - dostatečná 
zásoba posypového materiálu, naplněné zásobníky na posyp, připravený traktor včetně 
radlice i nakladače, posypové rozmetadlo - letošní abnormální průběh zimy, střídání 
teplot,  sněžení  a  deště  bylo  i  nad  naše  síly.  Díky  traktoru  s  předním  náhonem  a 
nakladačem jsme se postupně vypořádali i s ledovou pokrývkou na chodnících kolem 
silnice.  Bez  pomoci  a  pochopení  občanů,  zvláště  ve  dnech  svozu  odpadů  se  ale 
neobejdeme.  Vždyť  jedno  prohrnutí  obce (bez  záhumenských  cest)  trvá  nejméně  7 
hodin a to v ideálním případě, kdy nejsou na komunikacích odstavená auta; na posyp 
jsme letos mimo posyp v zásobnících vypotřebovali už 20 tun štěrku a skalního prachu; 
zásobu nafty na zimní období jsme museli už na začátku roku doplnit o dalších 400 l. 
Letošní zima se nám hodně prodraží. A ještě jedna připomínka: V podmínkách svozu 
odpadů  svozové  firmy Respono,  a.  s.  Vyškov je  připravení  popelnic  na  „přístupné 
místo“. Obec nemůže nařídit řidiči vjezd na komunikace, na které on sám si netroufá, 
byť podle našeho názoru jsou posypané a sjízdné. Řidič má zodpovědnost za vozidlo, 
které řídí! Co by udělal každý z nás za volantem takového auta? 
Také výtky o tom, jak se se zimou vypořádávají jiné obce nejsou na místě. Já jsem v 
kontaktu se starosty okolních obcí i obcí celého mikroregionu a často zimní údržbu 
konzultujeme a také společně „bojujeme“ jak se svozovou firmou, tak i se Správou a 



údržbou silnic. A také vzhledem k rozsáhlosti a náročnosti terénu obce je Ruprechtov 
jednou z nejlépe připravených a se zimní údržbou se vypořádávajících obcí. Buďme 
trošku tolerantnější jak k sobě navzájem, ke svému okolí, ale také k rozmarům přírody, 
které přece u nás nejsou ty nejhorší. 

Světlana Švarcová

16. zasedání Zastupitelstva obce

Poslední  zasedání  zastupitelsva  obce  v  roce  2009  mělo  velmi  dlouhý  a  náročný 
program. Vedle bodů, které se týkaly hospodaření obce jak v roce 2009 tak i pro rok 
2010 byla projednávána vyhláška o výši poplatku za likvidaci odpadů pro rok 2010, 
smlouva  o  pronájmu hrobového místa  na  hřbitově,  schvalovány  byly  rozpočty  MŠ 
Ruprechtov a ZŠ Podomí, také byly schvalovány smlouvy o přijetí dotací na Jednotku 
SDH obce. Všechny projednávané body byly schvalovány nebo přijímány usneseními, 
jejichž výpis v plném znění zveřejňujeme. Na  zasedání zastupitelstva se zúčastnilo 7 
občanů.

Výpis usnesení ze zápisu
z 16. zasedání Zastupitelstva Obce Ruprechtov konaného dne 9. prosince 2009   
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov
- usnesením č.  1: schvaluje program zasedání       7    hlasy
- usnesením č. 2: schvaluje zapisovatele Ing. Hořavu a ověřovatele zápisu pp. Josefa 
Opletala a Radomíra Daňka          7      hlasy
- usnesením č. 3: schvaluje  rozpočtová opatření č. 15, 16, 17, 18, 19 a 20 a provedení 
dalších  případných  rozpočtových  opatření  vzniklých  do  konce roku 2009 s  tím,  že 
budou projednána na prvním zasedání v roce 2010      7      hlasy
- usnesením č. 4: pověřuje starostku obce úpravou rozpočtu v průběhu roku ke konci 
každého měsíce v položkách i §     7      hlasy
-  usnesením č.  5:  schvaluje   rozpočtový  výhled  do  roku  2012  jako  vyrovnaný   s 
částkami za rok 2010 ve výši 5.500 tis. Kč, za rok 2011 ve výši 5.600 tis. a za rok 2012 
ve výši 5.700 tis. Kč, Kč s tím že  v následujících letech (2013 až 2020) pokračuje 
splácení úvěru roční částkou 540 tis. Kč; poslední splátka bude realizována v roce 2021 
ve výši 21 tis. Kč       7     hlasy 
- usnesením č. 6: schvaluje pravidla rozpočtového provizoria na rok 2010    7      hlasy 
- usnesením č. 7: schvaluje Rozpočet Základní školy v Podomí na rok 2010 ve výši 
1.380.000,-- Kč        7   hlasy 
-  usnesením  č.  8:  schvaluje  Rozpočet  Mateřské  školy  Ruprechtov,  příspěvkové 
organizace na rok 2010  ve výši 350.000,-- Kč, z toho dotace od zřizovatele , která bude 
zahrnuta do rozpočtu obce na rok 2010 ve výši 270.000,-- Kč         7      hlasy 
-  usnesením  č.  9:  schvaluje  poskytnutí  příspěvků  do  rozpočtu  DSO  Drahanská 
vrchovina ve výši 30.000,-- Kč a do Knihovny KD na nákup knih pro obecní knihovnu 
ve výši 2.000,-- Kč a jejich zařazení do tvorby rozpočtu obce na rok 2010    7    hlasy 
- usnesením č. 10: nařizuje  převod odpisů za rok 2009 z fondu reprodukce majetku 
příspěvkové  organizace obce Mateřské školy Ruprechtov do rozpočtu obce ve výši 
29.056,-- Kč v termínu do 31. 12. 2009       7          hlasy



- usnesením č.11: schvaluje  Obecně závaznou vyhlášku Obce Ruprechtov č. 1/2009, 
kterou  se  mění  vyhláška  č.  2/2003  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních 
odpadů  ve  znění  vyhlášky     č.  3/2004,  vyhlášky  č.  2/2005,  vyhlášky  č.  3/2005, 
vyhlášky č. 2/2006, vyhlášky 2/2007 a vyhlášky 1/2008                 7              hlasy
- usnesením č. 12: schvaluje  Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK na výdaje 
na zabezpečení akceschopnosti jednotky SDH obce na rok 2009 ve výši 27.005,-- Kč 
7  hlasy
- usnesením č. 13: schvaluje  Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK na výstroj a 
výzbroj JSDHO ve výši 50.000,-- Kč                     7       hlasy
-  usnesením  č.  14:  schvaluje  Smlouvu  o  zřízení  práva  odpovídajícího  věcnému 
břemenu pro E.on Distribuce na uložení přípojky NN do pozemku parcela č. 703/1 za 
jednorázovou úplatu 1.000,-- Kč                    7        hlasy
-  usnesením  č.  15:  schvaluje  univerzální   Smlouvu  o  nájmu  hrobového  místa  na 
obecním hřbitově od 1. 1. 2010 do 31. 12. 2014.             7     hlasy
- usnesením č. 16: schvaluje záměr obce směnit pozemky v obci část “a“ pozemku p. č. 
734/1-ost.  plocha,  ost.  komunikace o výměře 33 m2 a část  “c“ pozemku parcela  č. 
54/1-zahrada o výměře 34 m2 za části “e“ a “f“ pozemku parcela č. 54/4 zahrada o 
celkové výměře 67 m2 a současně vzhledem k tomu, že se jedná o uvedení do souladu 
skutečného stavu se stavem evidenčním v katastru nemovitostí i uzavření smlouvy na 
předmětnou směnu s  MUDr.  Helenou Cendelínovou,  Ruprechtov čp.  5   a  pověřuje 
starostku uzavřením směnné smlouvy           7           hlasy
-  usnesením  č.  17:  bere  na  vědomí   opatření  starostky  č.  5/09  jmenování  hlavní 
inventarizační komise k provedení inventarizace majetku Obce Ruprechtov k 31. 12. 
2009  a  opatření  č.  6/09   jmenování  likvidační  komise  k  provedení  vyřazení 
nefunkčního, poškozeného a nepotřebného majetku obce          7         hlasy
- usnesením č. 18: schvaluje objekty kostel sv. Václava na pozemcích p. č. st. 236 a 
516/3; areál hřbitova včetně ohradní zdi, vstupní brány a márnice  na pozemcích p. č. 
st. 195, 516/3, 516/1 a 516/6 a  zvoničku z roku 1755 na pozemku parcela č. st. 170 
jako kulturní dědictví Obce Ruprechtov       7  hlasy
- usnesením č. 19: schvaluje nájemní smlouvy na pronájmy obecních bytů č. 2 Janě 
Michálkové a bytu č. 6 Ondřeji Špačkovi         7   hlasy 
- usnesením č. 20: schvaluje Smlouvu o dílo na zpracování žádosti o podporu z OPŽP 
na  projekty  „Malá  vodní  nádrž  Ruprechtov  II.  ;  Odbahnění  malé  vodní  nádrže 
Ruprechtov  I.“  s  firmou  AQE  advisors,  a.  s.,  Jakubské  náměstí  2,  Brno  za  cenu 
148.750,-- Kč   7 hlasy
- usnesením č. 21: schvaluje podání žádosti o krátkodobý úvěr na financování projektů 
MVN  Ruprechtov  II.  a  Odbahnění  MVN  Ruprechtov  I.  v  případě,  že  žádost  o 
poskytnutí dotace z OPŽP bude vyřízena kladně       7     hlasy
- usnesením č. 22: bere na vědomí stanovení poplatku za vodné pro rok 2010 ve výši 
24,70Kč/m3 a poplatku za stočné pro rok 2010 ve výši 30,50 Kč/m3     7   hlasy

Obecně závazná vyhláška Obce Ruprechtov č. 1/2009
kterou  se  mění  vyhláška  č.  2/2003  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních 



odpadů ve znění vyhlášky č.  3/2004,  vyhlášky č.  2/200, vyhlášky 3/2005, vyhlášky 
2/2006, vyhlášky 2/2007 a vyhlášky 1/2008
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov se na svém zasedání dne 9. 12. 2009 usnesením č.  11 
usneslo vydat na základě § 15 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění 
pozdějších předpisů,  a  v  souladu s  § 10 zákona č.  128/2000 Sb.,  o obcích  (obecní 
zřízení), tuto obecně závaznou vyhlášku:
Čl. I.
Obecně  závazná  vyhláška  č.  2/2003  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních 
odpadů se mění takto:

1. Čl. 3, Sazba poplatku, odst. 1 zní:
„Sazba poplatku pro poplatníka podle čl. 2 písm. a) této vyhlášky činí  430,-- Kč a je 
tvořena:
a)  z částky  180,-- Kč za kalendářní rok a
b) z částky 250,-- Kč za kalendářní rok, tato  částka je stanovena podle skutečných 
nákladů obce předchozího roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu
.
Sazba poplatku pro poplatníka podle čl. 2 písm. b) této vyhlášky činí  470,-- Kč a je 
tvořena:
a)  z částky 220,-- Kč za kalendářní rok a
b) z částky 250,-- Kč za kalendářní rok, tato  částka je stanovena podle skutečných 
nákladů obce předchozího roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu.

Částka 250,-- Kč byla stanovena na základě následujícího rozúčtování:
-  náklady  na  sběr  a  svoz  netříděného  komunálního  odpadu  v  roce  2008 
275.391,30 Kč
- počet poplatníků 720
- náklady na jednu osobu 382,48 Kč"

Čl. II.
Účinnost
Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. 1. 2010

Světlana Švarcová

Kulturní komise informuje

Vítání občánků
21. listopadu jsme přivítali v obřadní síni Obecního úřadu nové občánky Ruprechtova. 
Pozvání  starostky  k  slavnostnímu  přivítání  přijali  Helena  a  Ing.  Pavel  Oujeský  se 
synem  Václavem  a  Lenka  Kocmanová  se  synem  Michalem.  Dětem  do  kolébky 
zarecitovali Pavlík Oujeský, Vendulka Zouharová a Adélka Opletalová.
Rozsvícení ruprechtovského vánočního stromu
Již  podruhé  jsme  rozsvítili  nový  velký  ruprechtovský  vánoční  strom  u  hasičské 
zbrojnice v pátek 4. prosince. S programem vystoupily děti Mateřské školy Ruprechtov 



pod vedením ředitelky Dany Konopkové a učitelky Hany Voščekové a spolu s nimi i 
starší ruprechtovské děti pod vedením předsedkyně kulturní komise Magdy Opletalové. 
Krásné  počasí  vylákalo  opět  hodně  těch,  kteří  se  přišli  podívat  na  program  dětí, 
společně s námi rozsvítit vánoční strom, zazpívat si koledu, zahájit advent a ochutnat 
tradiční koláče, čaj a svařené víno. 
Vánoce v doškové chaloupce
20.  prosince  jsme  opět  otevřeli  pro  veřejnost  vánočně  vyzdobenou  doškovou 
chaloupku.  I  tentokrát  si  mohli  návštěvníci  prohlédnout  výstavu  fotografií  šperků 
Kateřiny Kličkové z Podomí a zároveň si její drobné šperky koupit jako dárek pro své 
blízké. A nejen to. Přírodní mýdla, svíčky s vánoční tematikou a další drobnosti, které k 
vánoční době patří bylo možno si prohlédnout i koupit. K příjemné atmosféře vytopené 
chaloupky přispěla také vánočka, grog a ochutnání domácí slivovice. 
7. obecní ples
Poprvé  na  obecním  plese  s  velkým  úspěchem  hrála  hudební  skupina  Medium  z 
Blanska;  poprvé  vystoupily  se  svým  předtančením  španělských  a  břišních  tanců 
absolventky Základní umělecké školy z Vyškova v choreografii  Taťány Švarcové. I 
vzhledem ke  špatnému   počasí  byla  návštěvnost  tentokráte  slabší,  ale  na  příjemné 
atmosféře plesu to nebylo znát.  O bohatou tombolu se i tentokráte postarala obec a 
sponzoři, kterým za jejich štědré dary děkujeme. Také děkujeme všem, kteří se podíleli 
na přípravě plesu a  na rychlé a příjemné obsluze baru.

Magda Opletalová, předsedkyně kulturní komise

Z práce komise životního prostředí

V druhé  polovině  minulého  roku  došlo  v  naší  obci  k  vyřazení  z  provozu  čističky 
odpadních vod. Stalo se, že bakterie, které provádí závěrečnou fázi čištění biologickou 
cestou, uhynuly. Čistička přestala pracovat. Zápach, který se z nefunkční čističky hrnul 
byl doslova ukrutný. To mohou potvrdit občané ze spodní části naší obce - „Lažánek“. 
Po urgencích  přistoupily Vodovody a kanalizace Vyškov k radikálnímu řešení. Provoz 
čističky  byl  uzavřen  a  obsah  odkalovací  nádrže,  což  představuje  cca  3000  kubíků 
nečistot,  byl  cisternami  vyvezen.  Do  nádrže  byla  nasazena  nová  kultura  bakterií. 
Zkrátka - peníze, nepříjemnosti, problémy. Jedna z možností proč k úhynu bakterií v 
čističce došlo je, že se do kanalizace dostaly látky, kterými byly bakterie v odkalovací 
nádrži  otráveny.  Čistička  je  určena  pro  čištění  povrchových  a  odpadních  vod  od 
organických  nečistot.  Tomu  odpovídá  teké  její  konstrukce.  Chemikálie,  jedy  a 
nebezpečné látky proto do kanálu nepatří!!! Čistička pracuje na principu mechanického 
čištění, odkalování a usazování nečistot. V závěrečné fázi laicky řečeno - bakterie v 
odkalovací  nádrži  „požírají“  organické  nečistoty,  které  ještě  zbyly.  Bakterie  jsou 
vlastně  živé  organismy.  Jedy  a  chemikálie,  které  se  do  čističky  dostanou,  mohou 
bakterie otrávit a vyřadit tak čističku z provozu. Naše obec leží v ochranném pásmu. 
Voda z obce odtéká směrem k Opatovické přehradě. Z přehrady je voda čerpána do 
úpravny vody a odtud jako pitná dodávána do vodovodní sítě města Vyškova. Proto 
všechna ta přísnost  a ekologická opatření.  Proto je také zřízeno ochranné pásmo. Z 
čističky musí voda odtékat již v určité kvalitě.  Biologickým čištěním - než voda do 



přehrady  doteče,  se  její  kvalita  ještě  zlepší.  Pokud  by  došlo  ke  znečištění  vody 
chemikáliemi nebo jinými organickými látkamai, mohly by se tato nebezpečné látky 
dostat  až  do přehrady.  Postih  a  pokuta  tomu, kdo škodu způsobil,  by při  dnešních 
cenách, byla opravdu hodně vysoká!
V  obci  je  organizován  dvakrát  do  roka  sběr  nebezpečných  látek  a  odpadů  a 
elektroodpadu. Chemikálie,  oleje, ředidla a jiné nebezpečné látky je možné v určené 
dny na sběrném místě osobně předat pracovníkům firmy, která tuto službu zabezpečuje. 
Upozornění  na  osobní  předání  je  pravidelně  před  svozovým  termínem  ohlašováno 
místním  rozhlasem.  Další  možností,  pokud  nechcete  čekat  na  svozový  termín,  je 
odevzdat odpad na sběrný dvůr svozové firmy do Vyškova. Vy odevzdáváte zdarma po 
předložení občanského průkazu, obci je částka za likvidaci odpadu vyúčtována stejně, 
jako  za  pravidelný  svoz.  Podnikatelé  jsou  povinni  zabezpečit  stejně  jako  likvidaci 
komunálního  odpadu  i  likvidaci  nebezpečných  látek  a  odpadů,  které  vzniknou  v 
důsledku jejich podnikatelské činnosti prostřednictvím smlouvy se svozovou firmou na 
vlastní náklady. 
Při  posledním sběru nebezpečných látek  a  vyřazených  elektrických spotřebičů  jsme 
měli nepříjemnosti a opět to stálo obec peníze navíc. Když se objevila na prostranství u 
hasičské zbrojnice první vyřazená lednička, občané rychle a šikovně začali přinášet na 
hromadu další  spotřebiče a bohužel navíc i barvy,  ředidla,  oleje,  různé plechovky a 
další neidentifikovatelný materiál. Po příjezdu sběrného vozu osádka oznámila, že řidič 
a  sběrač  -  dva  lidé,  nejsou  určeni  k  tomu,  aby  všechno  to  na  hromadu  naházené 
harampádí rukama přebírali a nakládali. Mechanizaci na to nemají. Navíc nevědí, jaké 
látky  všechny  ty  různé  plechovky  obsahují,  do  jaké  kategorie  je  zařadit  a  k  jaké 
likvidaci je předat a pochopitelně rozbor takového materiálu není zadarmo. Přesto byl 
materiál naložen a odvezen. Správný postup je takový, že občan po příjezdu sběrného 
vozu odpad pracovníkovi firmy předá a  oznámí o jakou látku se jedná. Dosud to tak v 
naší  obci  fungovalo,  poslední  sběr  nebezpečného  odpadu  byl  výjimkou.  Ještě 
připomínka  k  likvidaci  eklektroodpadu.  Obec zde hradí  pouze náklady  na  odvoz v 
případě, že spotřebič není tzv. „vykuchaný“. V tom případě je likvidace opět úplatná. 
Úhrada tohoto svozu nebezpečného odpadu byla 10.850,-- Kč.
Také topná sezona je v plném proudu. U některých tradičně dýmajících komínů je to 
vidět. Chtěl bych znovu požádat občany, aby správným a vhodným seřízením topeniště 
kotlů  ústředního topení,  hlavně při  spalování nekvalitního hnědého uhlí,  nadměrnou 
tvorbu dýmu podle možností omezovali. 

Mojmír Švarc, předseda komise

Mateřská škola informuje

Ohlédnutí za předvánočním časem....                        
Kdo více se těší na dárky než děti? Proto i naši školku navštívil ve čtvrtek 5. prosince 
dopoledne Mikuláš s čertem, ale čert zůstal za dveřmi Nastala chvilka obav a strachu, 
ale nakonec vše dobře dopadlo. Děti zazpívaly a slibovaly, jak budou hodné. Mikuláš 
jim pak předal nadílku a děti si s radostí rozbalovaly svůj balík plný dobrot. 



V pátek 4. prosince v podvečer jsme se s dětmi zúčastnili rozsvěcení vánočního stromu 
u hasičské zbrojnice. V rámci  krátkého programu děti  zazpívaly vánoční písně a na 
závěr se v jejich rukou rozzářily malé lampióny.

Pak  už  jsme  se  začali  chystat  na  nejkrásnější  svátky  v roce  –  na  Vánoce.  Děti  se 
seznamovaly  s vánočními  zvyky  a  tradicemi,  kreslily  svá  přání  Ježíškovi,  vyráběly 
přáníčka, dárky, ozdoby na stromeček, svátečně jsme vyzdobili svoji mateřskou školu a 
samozřejmě nechybělo ani pečení cukroví a zdobení perníčků. Prostě adventní čas jsme 
si užívali tak, jak to má být.                

Vyvrcholením však byla  besídka pro děti,  které se zúčastnila  i paní starostka, která 
dětem přinesla dárky „od Ježíška“.  Pak zazvonil zvoneček a děti  se šly podívat,  co 
najdou pod nazdobeným stromečkem v mateřské škole. Děti zaslouženě dostali spoustu 
pěkných hraček, na jejichž financování se podíleli sponzoři mat. školy, kterým tímto 
děkujeme.  Také děkujeme rodičům i  ostatním přátelům MŠ za věcné dary,  kterými 
přispěli na provoz MŠ. 

Ve druhé polovině prosince pak proběhlo v mateřské škole vánoční posezení s rodiči, 
na kterém  děti zazpívaly pár písní. Společně s rodiči si prohlédly nové hračky, vánoční 
stromeček, rozbalili dárečky a poseděli u slavnostně prostřeného stolu. Všude vonělo 
cukroví, čaj, káva a hlavně všude vládla sváteční nálada. A pak už jsme se všichni těšili 
na Vánoce…       

Dana Konopková, ředitelka MŠ

Činnost Jednotky SDH v roce 2009

V roce 2009 se jednotka ustálila na 15 členech. Z toho je 5 proškolených strojníků, 1 
velitel jednotky, který v letošním roce absolvoval prodloužení platnosti proškolení, 1 
zástupce velitele  a 2 velitelé  družstev.  Ve spolupráci  se zřizovatelem absolvovali  v 
červnu  4 členové jednotky prodloužení proškolení na motorovou pilu.
V prosinci byla provedena velitelem a strojníkem Jiřím Musilem  příprava zásahových 
vozidel na prohlídky STK; obě vozidla prošla bez závažných nedostatků. 
V uplynulém roce se jednotka zúčastnila dvou námětových a taktických cvičení. 18. 4. 
to  bylo  okrskové  cvičení  -  požár  průmyslových  zemědělských  skladů  v  Tučapech, 
kterého se zúčastnilo 6 členů jednotky. 14. 5. bylo vyhlášeno  společné cvičení všech 
složek IZS ve Vyškově na zimním stadionu - únik nebezpečných látek do ovzduší, kde 
zasahovalo 5 členů jednotky. 
Během roku byla  jednotky povolána ke dvěma zásahům. 14.  7.  zasahovalo  8 členů 
jednotky při vyprošťování zraněné osoby z výkopu novostavby RD v Ruprechtově ve 
spolupráci  se  Záchrannou  službou  Vyškov;  9.  9.  byla  jednotka  povolána  k  požáru 
balíků sena na poli v lokalitě Maliná v katastru obce, kde zasahovalo 6 členů jednotky. 
Do výzbroje a výstroje bylo v roce 2009 zařazeno 5 ks hadic C52, 2 ks hadic B25 a 2 
ks přiměšovacích tubusů  a do materiálu 12 ks smáčedel.

Vladimír Švarc, velitel jednotky



Informace o činnosti TJ Sokol Ruprechtov v roce 2009

TJ SOKOL čítá k dnešnímu dni 74 členů. Celkový provoz TJ zajišťuje sedmičlenný 
výbor,  kde  se  jednotliví  členové  podílejí  dle  svého  zařazení  na  celkové  činnosti. 
Převážná  část  členů  se  odpovědně  zapojuje  do  práce  pro  zdárný  chod  organizace. 
V dnešní náročné a uspěchané době,  kdy každý má své zaměstnání  se snaží  přesto 
udělat  něco navíc,  tak aby  veškerá činnost  byla  platná ku prospěchu všech našich 
spoluobčanů a zejména naší mládeže.  Jedním z hlavních úkolů výboru je organizačně 
zajišťovat v zimních měsících cvičení všech mužských a ženských složek. V letních 
měsících  je  zajišťována účast  na  akcích  organizovaných  župou Dr.  Bukovského  ve 
Vyškově. Jedná se o župní přebor  ve sportovní gymnastice a ve šplhu, přebor sokolské 
všestrannosti  v atletice,  jarní  pochod,  zálesácký  závod  zdatnosti,  přebor  v plavání, 
podzimní  výlet  do přírody,  župní tábor  ve  Vřesovicích,  soutěž  o nejlepší  malované 
vajíčko. Dále se uskutečnilo třídenní školení cvičitelů III. třídy v Olomouci spojené se 
zkouškami. 
Ne všechno se  nám však daří.   Máme vyškoleny dva nové cvičitele  a  ostatní  jsou 
zkušení cvičitelé, takže bez problémů se dá zvládat cvičení jak mladších, tak starších 
žáků. Ale s účastí mládeže v tělocvičně nemůžeme být spokojeni. Apelujeme na rodiče, 
ať  pošlou  svoje  děti  do  cvičení,  kde  si  každý  kromě  jiného  i  zdokonalí  fyzickou 
zdatnost  ku  prospěchu  zdraví.  Vzhledem  k organizační  náročnosti  a  finančním 
nákladům  na  vytápění,  které  nám  k naší  spokojenosti  zajišťuje  obecní  úřad  bylo 
dohodnuto  cvičení  v úterý,  ve  středu  a  ve  čtvrtek,  pro  všechny  složky.  Nadále  se 
opakují  připomínky  na  mládež  při  cvičeních.  Nemalou  starost  nám  dělá  i  budova 
sokolovny. Ta postupně chátrá a peníze na opravu nejsou. Žádali jsme Českou obec 
sokolskou Praha o příspěvek na opravu střechy, oken a ústředního topení, ale bylo nám 
sděleno, že nejsou peníze. Dále jsme se obrátili na další solventní organizace v ČR a 
rovněž  nám nebyla  dána  žádná  naděje.  Dle  aktivity  a  potřeb  sokola  se  nám snaží 
vypomoct  župa  Dr.  Bukovského  z Vyškova.  Na  údržbu  v roce  2009  jsme  dostali 
finanční výpomoc ve výši 40 000,00 Kč na opravu poloviny střechy. Obecní úřad nám 
přispěl částkou 4 000,00 Kč na vybavení sportovním nářadím. Oběma patří náš dík. 
Situace v době krize je natolik zoufalá, že padl ve výboru i návrh – sokolovnu prodat. 
Proto dále chceme informovat členy sokola, ostatní občany a veřejnost, že je možnost 
využívat  sokolovnu  na  různé  akce  jako  např.  oslavy,  výročí,  narozeniny,  schůze, 
shromáždění a jiné. 
V zimních měsících se využívá sokolovna pro mládež na hraní stolního tenisu, mimo 
cvičebních hodin. Naší snahou je spolupracovat a podílet se na akcích organizovaných 
jak obcí Ruprechtov, tak i jinými společenskými organizacemi v obci. V měsíci dubnu 
jsme se podíleli na sběru železného šrotu a v měsíci září byla naše aktivita směřována 
na pomoc při zajišťování hodů. Do konce září roku 2009 ukončil nájem restaurace p. 
Trubák. Rovněž i tady vznikla řada problémů. Byl sehnán nový nájemce, a to Pivovar 
Vyškov,  který  dosadil  na  místo  vedoucího  námi  sehnaného  Petra  Kropáče,  který 
s velkým úsilím celé  své rodiny uvedl restauraci  do provozu.  Nájem restaurace byl 
výborem TJ odsouhlasen ve výši  4 000,00 Kč + 3 000,00 Kč na postupnou údržbu 
restaurace. V současné době jsme uhradili v roce 2009 již 18 000,00 Kč za vymalování 



restaurace  a  přilehlých  prostor.  Dále  jednáme  o  zajištění  odpovídající  klimatizace 
s odsáváním. Bylo vypsáno výběrové řízení. 
Kromě uvedeného jsme se zaměřili i na opětovné získání bývalého hřiště TJ SOKOL 
na okraji lesa směrem k Vyškovu. Po dlouhých jednáních s Vojenskými lesy a statky s. 
p.  a  na  základě  platného  zákona  z roku  1948,  o  vyvlastnění  majetku  k vojenským 
účelům   se  nám  nepodařilo  zmíněné  hřiště  získat  zpět  a  neobstáli  jsme  ani 
s požadavkem na vydání náhradního pozemku.
Na závěr děkuji obecnímu úřadu Ruprechtov za pomoc na všech úsecích naší činnosti, 
členům výboru za práci věnovanou ve prospěch TJ SOKOL, všem cvičitelům a těm 
kteří podporují naši činnost a snažení.

František Musil, starosta TJ SOKOL

Informace z ČČK

Dne 6. prosince 2009 připravil místní spolek ČČK pro děti „mikulášskou nadílku“. Děti 
strávily krásné odpoledne plné her a zábavy, které bylo zakončeno příchodem čertů, 
anděla a Mikuláše. Ti dětem rozdali balíčky se sladkostmi, na které finanční částkou 
přispěli Obecní úřad, TJ Sokol, SDH a pan Petr Kropáč. 

členky výboru ČČK

Obecní úřad informuje

Životní jubilea v I. čtvrtletí 2010
Leden          Vladimír Křetinský         čp. 99
Únor            Anna Grenarová                 233
                    Marie Švarcová                  106
                    Marie Daňková                   184
                    Marie Oujeská                        4
Březen         Věra Vágnerová                   36
                     Věra Valová                      212
                     Karel Kuchař                         3
BLAHOPŘEJEME
  
Narodili se v roce 2009
březen       Adéla Michálková            čp. 198
                  Radek Matuška                        57
květen       Václav Oujeský                          4
červen        Michal Kocman                      97
říjen           Lubomír Kučera                      85
listopad      Daniel Rapčák                       230
prosinec     Dominik Kropáč                    198
                   Ondřej Mikoláš                       43

Opustili nás
7. 1. 2010    Josef Daněk z Bukovinky, ruprechtovský rodák



31. 1. 2010  Marie Pavlasová, rozená Švarcová, ruprechtovská  rodačka

Pozvánky
19. února v 18:00 h v klubovně KD
Výtvarný kroužek, přineste si nůžky a 10,-- Kč

20. února - OSTATKY, organizuje ČČK

21. února ve 14:00 h v klubovně KD
Výroční členská schůze místní organizace Českého svazu včelařů

27. února v 15:00 h v sále TJ Sokol
Valná hromada TJ Sokol Ruprechtov

7. března v 15:00 h v sále KD
Dětský maškarní karneval „Máme rádi zvířata“, tombola pro děti, program DDM Vyškov

24. března v 19:00 h v zasedací místnosti OÚ
Zasedání zastupitelstva obce

Stalo se 
14. 11. pořádala základní organizace Českého svazu včelařů odbornou přednášku na téma: 
„Ošetřování včelstev během roku s využitím nejnovějších poznatků“; přednášejícím byl Dr. 
Ing. František Kamler, ředitel Výzkumného ústavu včelařského v Dole u Libčic. Pořadatele 
překvapil obrovský zájem a účast cca 90 včelařů z širokého okolí. 
1. 12. obhajoval mikroregion Drahanská vrchovina kritéria kategorie B MA21 před vládní 
komisí  pro  udržitelný  rozvoj  a  svoje  postavení  prvního  a  jedinného  mikroregionu  v 
republice obhájil. 
22.  12.  se  konal  v  kostele  sv.  Václava  Vánoční  koncert  scholy za  doprovodu varhan  v 
podání Markéty Němcové a promítání fotografií z putování po Jeruzalému.
31.  12.  uspořádala  tzv.  ulice  „Nezávislá“  tradiční  Silvestrovský  kopanec  ženatí  proti 
svobodným s výsledkem 11:5.
8.  1.  zapříčinila tlaková níže Daisy sněhovou kalamitu;  v neděli  10.  a v úterý 12.  ledna 
zasahovala jednotka HZS Vyškov s výškovou plošinou při vyprošťování telefonního vedení 
a ořezávání polámaných větví a stromů v parku.
23. 1. se konala v sále kulturního domu Valná hromada SDH Ruprechtov.

Informace 
Poplatky  pro  rok  2010:  odpady  trvalý  pobyt  430,--  Kč/osoba/rok;  odpady  rekreační 
nemovitost 470,-- Kč/rok; poplatek za psa 70,-- Kč/rok; vodné 24,70 Kč/m3; stočné 30,50 
Kč/m3.

Vzhledem  k  tomu,  že  během  měsíce  ledna  2010  byla  již  uzavřena  většina  smluv  na 
pronájem hrobového  místa  na  další  období  pěti  let  a  současně  uhrazen  poplatek,  znění 
smlouvy již neuvádíme. Současně připomínáme těm, kteří smlouvu dosud neuzavřeli, aby 
tak učinili nejpozději do konce března.

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar 
vyšlo 02/2010, www.ruprechtov.cz


